
Uvodna  izjava  supervizora  za  Br?ko,  Henry  L.  Clarke-a,  na
konferencija  za  štampu u  Br?kom,  25.  jula  2001.  godine

Ju?e su se dva koordinaciona tijela koja su pripremila usaglašeni nastavni plan i program za Br?ko Distrikt ponovo
sastala kako bi ponovo razmotrili primjenu nastavnog plana i programa prema novom zakonu. Ova dva tijela su
Odbor za kvalitetno osnovno obrazovanje i Kolegijum za obrazovanje u srednjim školama. Vo?ene su diskusije o
mnogim pitanjima, koja se ti?u planova za organizovanje nastave ove jeseni prema novom nastavnom planu i
programu. Nakon rasprave o ovom pitanju, prihva?en je plan implementacije u formi u kojoj je bio pripremljen prije
nekoliko sedmica od strane Odjeljenja za obrazovanje u Vladi.

?estitam ovom nastavnom osoblju na njihovom dobro obavljenom poslu. Po prvi put je u zemljama bivše Jugoslavije
napravljen nastavni plan i program od strane nastavnika, a ne birokrata.

Ali njihov posao nije završen. Nastavnici ?e se vratiti na posao u avgustu, kada ?e poha?ati obimnu obuku o novom
nastavnom planu i programu. Kada po?ne nastava u septembru, možda ?e biti potrebno da se naprave neke
izmjene u nastavnom planu i programu, ili ?ak izmjene u planu implementacije. Svi mi koji smo zainteresovani za
ovu veliku novinu trebamo zadržati fleksibilnost, i imati razumijevanja prema potrebama ?aka u novo-integrisanim
u?ionicama.

To su bile dobre vijesti.

A loše vijesti su vezane za privatizaciju. Ju?e sam saznao da je Republika Srpska ve? privatizovala najmanje dva
preduze?a u Br?ko Distriktu, bez prethodnih konsultacija sa Vladom Br?ko Distrikta i sa mojom kancelarijom.

Ovo je neprihvatljivo. Interes Br?ko Distrikta mora biti uzet u obzir prilikom bilo kakve privatizacije koju obavljaju
Entiteti u Distriktu, i jasno je da to u ovom slu?aju nije u?injeno. Ovo se dešava nakon još nekih mjera koje je
poduzela Republike Srpske u vezi privatizacije u Distriktu, bez konsultacija i krše?i važe?e naloge supervizora.

Želim biti jasan. Bilo kakva privatizacija obavljena u Br?ko Distriktu, bez saglasnosti Vlade Br?ko Distrikta i moje
kancelarije može biti proglašena nevaže?om. Ovo nije samo upozorenje Vladi Republike Srpske, ono se odnosi na
fondove za vau?ere i sve druge privatne stranke. To zna?i: ukoliko imate ugovor ili obavezu vezanu za neovlaštenu
privatizaciju u Br?ko Distriktu, možete izgubiti vaš novac.

Ja se nadam da se to ne?e desiti. Ne razumijem zašto nije bilo konsultacija izme?u dvije Vlade kojih se ovo doti?e,
kako bi se osiguralo da zakoniti interesi obje Vlade budu uzeti u obzir. Ja ?vrsto podržavam osnovni koncept
privatizacije – da privatni sektor može koristiti ova preduze?a kako bi pove?ali broj radnih mjesta i prihod na brži i
bolji na?in nego što to može u?initi Vlada. Moje osoblje i ja ?emo naporno raditi kako bismo privukli direktne strane
i doma?e investicije u strateška preduze?a u Distriktu. A da bi privatizacija bila uspješna, potrebna je otvorena
konkurencija, sa oglašavanjem i koordinacijom, a ne podmukli napad sa le?a na vašeg susjeda.
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